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Ερώτηση 

 

Προς τους κ. Υπουργούς  

Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

 

Θέμα: Ανάγκη για συμπερίληψη των αγροτικών ενεργοβόρων εγκαταστάσεων 

στην αυξημένη ενίσχυση ηλεκτρικής ενέργειας (0,04€/KWh) 

Με την πρόσφατη ανακοίνωση του Υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

(25.4.2025), καθορίστηκαν μέτρα ενίσχυσης για την αντιμετώπιση του ενεργειακού 

κόστους των επιχειρήσεων κατά το διάστημα Δεκεμβρίου 2024 – Φεβρουαρίου 2025. 

Η ενίσχυση ανέρχεται σε 0,02€/KWh για το σύνολο των επιχειρήσεων, ενώ οι 

επιχειρήσεις με ΚΑΔ 10.71, 10.72 και 96.10 (αρτοποιεία, ζαχαροπλαστεία και 

καθαριστήρια) θα επωφεληθούν από επιδοτήσεις 0,04 €/kWh, οι οποίες και 

εφαρμόζονται στο 100% της κατανάλωσης ανεξαρτήτως του κύκλου εργασιών τους. 

Ωστόσο, όπως αναφέρει και η Εθνική Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισμών (ΕΘΕΑΣ) σε 

σχετική της επιστολή, δεν προβλέπεται η ένταξη μιας σειράς αγροτικών 

εγκαταστάσεων (πτηνοτροφικές, κτηνοτροφικές μονάδες, θερμοκήπια, ελαιοτριβεία, 

τυροκομεία, ψυκτικοί θάλαμοι, μονάδες τυποποίησης και μεταποίησης αγροτικών 

προϊόντων) στην κατηγορία της αυξημένης επιδότησης (0,04 €/kWh), οι οποίες, εκ 

της φύσεώς τους, παρουσιάζουν αυξημένες ενεργειακές ανάγκες, ενώ 

διαδραματίζουν κρίσιμο ρόλο για τη διατροφική επάρκεια και την αναζωογόνηση της 

υπαίθρου. 

Επειδή οι παραπάνω αγροτικές εγκαταστάσεις είναι εξαιρετικά ενεργοβόρες λόγω 

της ανάγκης για συνεχή ψύξη, φωτισμό, μηχανική επεξεργασία και αυτοματοποίηση, 

Επειδή το ενεργειακό κόστος αποτελεί κρίσιμο παράγοντα επιβίωσης και 

ανταγωνιστικότητας των αγροτών και των συνεταιρισμών, 

Επειδή η εξαίρεση αυτών των μονάδων από το αυξημένο τιμολόγιο ενίσχυσης οδηγεί 

σε άνιση μεταχείριση και βαθαίνει τις κοινωνικές και περιφερειακές ανισότητες, 

Επειδή η στήριξη των αγροτών πρέπει να αποτελεί εθνική προτεραιότητα, ιδίως σε 

συνθήκες γενικευμένης ακρίβειας, 
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Επειδή η αγροτική παραγωγή δεν μπορεί να αποσυνδεθεί από την ενεργειακή 

πολιτική, και απαιτεί μακροπρόθεσμο σχεδιασμό για τη βιωσιμότητα και την πράσινη 

μετάβαση του πρωτογενούς τομέα, 

Ερωτώνται οι αρμόδιοι Υπουργοί: 

1. Ποια είναι τα κριτήρια που χρησιμοποιήθηκαν για την κατηγοριοποίηση των 

δικαιούχων ενίσχυσης και γιατί εξαιρέθηκαν παραγωγικές αγροτικές δομές που 

εξαρτώνται άμεσα από την κατανάλωση ηλεκτρικής ενέργειας; 

2. Προτίθεται η κυβέρνηση να επανεξετάσει την απόφαση και να συμπεριλάβει τις 

ενεργοβόρες αγροτικές εγκαταστάσεις στην κατηγορία ενίσχυσης των 

0,04€/KWh; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 

Πέρκα Θεοπίστη (Πέτη) 

Τζούφη Μερόπη 

Φωτίου Θεανώ 

Χαρίτσης Αλέξανδρος (Αλέξης) 

 

 




